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Norma Aranda de Gutiérrez (S) ersätter Johan Sjölander (S) 
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Shuta Bari (S) 
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Louise Ajnesjö (M) 
Jenny Holking (SD) 
Martin Hall (L) 
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Birgitta Thulen Avdelningschef §§1-22 
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Marie Lissäng Avdelningschef §§1-24, §27 
Sofia Björkvall Avdelningschef §§1-23, §§25-26, §§28-29 
Sari Kyhälä Tjänsteman §§1-22 
Pami Singh Tjänsteman §§1-22 
Malin Lejonqvist Nämndsekreterare 
Magdalena Jukic Facklig §§1-22 
Kajsa Malmström Eriksson Facklig §§1-22 
Milena Yohannes Tjänsteman §§1-22 
 

Justerare Lisa Carlsson, Michaela Hollis 
 

Datum för justering 2024-04-29 
 

Paragraf §§1-29 
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Allmänhetens frågestund 
På allmänhetens frågestund togs bland annat följande frågor upp: 

 Representanter för bostadsrättsföreningen Kaskaden vill 
protestera mot byggnation av två seniorboenden vid 
Melonparken. Fråga också om märkta träd får tas ned. 

 Fråga om skyddsrumskartan. Vem ansvarar för att 
iordningställda och tillgängliggöra skyddsrummen i 
Hässelby och Vällingby. Svar från stadsdelsdirektör Toni 
Mellblom att det finns ca 500 skyddsrum i Hässelby-
Vällingby. Respektive fastighetsägare har ansvar för att 
iordningställa dem om det skulle bli aktuellt. 

 Det skedde en trygghetsvandring i oktober 2023 i 
Åkermyntan. Fråga när protokollet ska följas upp. 

 Påtalande om trasiga och dåligt underhållna fönster på 
fritidsgården Tegelhögen. 

  
Sammanträdet har filmats och sänts. Allmänhetens frågestund har 
inte filmats och sänts. 
Video URL: https://live.mediaflow.com/40LEBT54K0 
  
Kvällens tema: Stadsmiljö och park 
Förvaltningens parkingenjör Patrik Carlzon berättar hur enheten 
arbetar med stadsmiljöfrågor och parkskötsel 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Sammanfattning av ärendet  
Lisa Carlsson öppnar dagens möte. 
 
 
  

Sida 4 (45)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 2 
Dagordningen godkänns  

Beslut  
Dagordningen godkänns med tillägg av två skrivelser från (SD) och 
en skrivelse från (KD), (M), (L), och (C). Skrivelserna tas upp 
under punkt 22, övriga frågor. 
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§ 3 
Utseende av justerare och tid för justering  

Beslut  
Lisa Carlsson och Michaela Hollis justerar protokollet 29 april 2024 
kl 12.00. 
 
 
  

Sida 6 (45)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

  
Beslutsärenden 
 

§ 4 
Månadsrapport mars 2024  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
månadsuppföljning mars 2024 
HV 2024/21 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
månadsuppföljning mars 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett underskott om 2 miljoner kronor 
(mnkr) före och en budget i balans efter resultatöverföringar. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"I månadsrapporten för mars framhävs återigen utmaningarna på 
Skolörtens äldreboende med underskott och låg beläggning. Enligt 
Sverigedemokraterna krävs det snabba åtgärder från förvaltningen 
för att hantera dessa problem. Det är nödvändigt att snarast 
undersöka möjligheterna till att öka beläggningen eller hitta andra 
lösningar på kort sikt. Annars måste man utforska alternativa 
användningsområden för lokalerna. Förhandlingar med hyresvärden 
Micasa för att hitta potentiella nya hyresgäster är också avgörande 
om beläggningsgraden inte kan höjas." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/21-1 Månadsrapport mars 2024 
 
 
  

Sida 7 (45)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 5 
Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027 
för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
HV 2024/78 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner underlag för 
budget 2025 med inriktning för 2026 och 2027 och överlämnar det 
till kommunstyrelsen 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar 
justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027 för 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Aras Amin 
med fler (M) och ledamot Saad Gourrada (C)  lämnar ett eget 
förslag till beslut och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD) ledamot Aras Amin 
med fler (M) och Saad Gourrada (C) reserverar sig mot beslutet 
enligt nedan. 
  
"Förslag till beslut 
Att delvis godkänna Underlag för budget 2025 med inriktning för 
2026 och 2027 för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
Att därutöver anföra 
Det finns flera viktiga utvecklingsbehov och strategiska 
prioriteringar för planperioden. Kompetensförsörjningen är 
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avgörande för att stadsdelen ska klara sina kärnuppgifter. 
Hemtjänsten har under en längre tid haft stora svårigheter att 
rekrytera och behålla personal. Kompetensförsörjningen måste vara 
prioriterad när behovet av undersköterskor, vårdbiträden och erfarna 
socialsekreterare fortsatt förväntas vara stort under planperioden. 
Förvaltningen beskriver flera utmaningar vad gäller ny 
chefsstruktur, att rekryteringsbehovet inte alltid motsvarar heltid 
samt de nya krav och behov av omställning som kommer med 
införandet av en ny socialtjänstlag. 
 
Vi välkomnar den nya socialtjänstlagen. Förvaltningen beskriver er 
rad utmaningar med den omställning som den nya lagen kommer att 
kräva vad gäller såväl ändamålsenliga lokaler som tillgänglighet 
utanför kontorstid. Detta kommer uppenbarligen att vara 
kostnadskrävande. Förenklade biståndsbeslut inom äldreomsorgen 
kommer göra att det blir lättare att få insatser vilket kommer att 
kräva mer resurser. De ökade kostnader som omställningen kommer 
att kräva förutsätter ekonomiska prioriteringar med tydligt fokus på 
stadsdelens kärnuppgifter. 
Det är beklämmande men förstås nödvändigt att en av stadsdelens 
parker kommer att behöva saneras eftersom fyllnadsmaterial från 
den tidigare Lo¨vstatippen har använts. Frågan är hur många av 
stadsdelens förskolegårdar, skolgårdar och parker som ska behöva 
saneras från fyllnadsmaterial från Lövstatippen? Två förskolegårdar 
ska saneras under sommaren. Miljögifter och kemikalier är 
bevisligen ohälsosamma för människor, djur och natur. 
Förvaltningen skriver att man ska samverka med miljöförvaltningen 
vad gäller saneringen av en park. Det är hög tid att stadsdelen 
tillsammans med miljöförvaltningen tar ett helhetsgrepp över 
samtliga områden i stadsdelen där man vet att miljöfarlig 
fyllnadsmassa har använts.  
Otryggheten är fortsatt en överhängande utmaning för stadsdelen. 
Skola, förskola, familjecentral, socialtjänst, idrottsföreningar med 
flera gör viktiga förebyggande insatser i Hässelby-Vällingby. 
Samarbetet mellan skola, socialtjänst och familj måste stärkas. Vi 
tycker att det är viktigt att skolornas idrottslokaler även kan vara 
öppna på kvällstid, som en del i det förebyggande arbetet. Det är 
även angeläget att fortsätta samarbetet med civilsamhället och 
föräldrar gällande nattvandring. Vi ser att polisen har saknat en 
viktig samarbetspartner när antalet kommunala ordningsvakter har 
minskat. De skulle kunna vara ett mycket viktigt verktyg som 
komplement till polisens arbete för att öka tryggheten i området. 
Många viktiga insatser har gjorts från stadsdelsförvaltningen i 
samarbete med polis och näringsidkare, men mer måste göras för att 
stadsdelen ska upplevas som trygg.   
 
Stadsdelen har gjort en hel del arbete för att öka framkomligheten 
för cyklister och gångtrafikanter. Vi vill återigen uttrycka en viss 
oro för vad som kan hända med framkomligheten och utsläpp från 
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motortrafik när staden planerar för en omfattande nybyggnation i 
vår stadsdel samtidigt som man inte planerar för bättre infrastruktur 
och utökad kollektivtrafik." 
  
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"Förslag till beslut 
1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med förslag 
till inriktningsbeslut i enlighet med vad som nedan anförs. 
3. Att anföra följande. 
Vi liberaler anser att varje människa bör få så stora möjligheter att 
forma sitt eget liv som möjligt. Det förutsätter att den enskilde 
individen själv kan styra över de verkligt avgörande besluten i livet. 
I Liberalernas förslag till budget 2024 för fastslås därför tre 
inriktningsmål för stadens verksamheter. 
  
- Ett frihetens Stockholm som ger varje individ möjligheter att 
uttrycka sig och förutsättningar att leva ett självständigt liv 
- Ett grönt och innovativt Stockholm som är ledande i 
klimatomställningen och ger goda förutsättningar för ett fritt 
närings- och kulturliv. 
- Ett Stockholm med god ekonomi som slår vakt om de mänskliga 
rättigheterna, öppenhet och valfrihet. 
  
Det finns flera viktiga utvecklingsbehov och strategiska 
prioriteringar för planperioden. Kompetensförsörjningen är 
avgörande för att stadsdelen ska klara sina kärnuppgifter. 
Hemtjänsten har under en längre tid haft stora svårigheter med att 
rekrytera och behålla personal. Kompetensförsörjningen måste vara 
prioriterad när behovet av undersköterskor, vårdbiträden och erfarna 
socialsekreterare fortsatt förväntas vara stort under planperioden. 
Förvaltningen beskriver flera utmaningar vad gäller ny 
chefsstruktur, att rekryteringsbehovet inte alltid motsvarar heltid 
samt de nya krav och behov av omställning som kommer med 
införandet av en ny socialtjänstlag. 
  
Vi välkomnar den nya socialtjänstlagen. Förvaltningen beskriver er 
rad utmaningar med den omställning som den nya lagen kommer att 
kräva vad gäller såväl ändamålsenliga lokaler som tillgänglighet 
utanför kontorstid. Detta kommer uppenbarligen att vara 
kostnadskrävande. Förenklade biståndsbeslut inom äldreomsorgen 
kommer göra att det blir lättare att få insatser vilket kommer att 
kräva mer resurser. De ökade kostnader som omställningen kommer 
att kräva förutsätter ekonomiska prioriteringar med tydligt fokus på 
stadsdelens kärnuppgifter. 
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Syftet med underlaget för budget 2025 med inriktning för 2026 och 
2027 är att beskriva och analysera de kommande årens utveckling 
och konsekvenserna för staden. Identifierade utvecklingsbehov och 
strategiska prioriteringar ska redovisas. Det är därför 
anmärkningsvärt att både initiativ och reformvilja lyser med sin 
frånvaro under den rödgröna majoriteten. Vi vill framförallt lyfta 
bristen på fortsatt utveckling av den samhandling mellan stadens 
verksamheter som påbörjades föregående mandatperiod. Vi får 
återigen rapporter från stadens skolor att omfattande 
skolfrånvaroproblematik hänvisas tillbaka från socialtjänsten till 
skolorna själva att hantera, trots att Kommunfullmäktige enhälligt 
ställt sig bakom förtydligad riktlinjer om socialtjänstens medansvar 
för att stabilisera elevers skolgång. Konkret gemensam handling är 
svaret på komplexa utmaningar och exempelvis skolans och 
socialtjänstens utvecklade arbetssätt visar tydligt på positiva 
resultat. Det är ett arbete som inte kan anses vara klart eftersom så 
kallat stuprörstänk fortfarande förekommer inom stadens 
verksamheter. 
  
Vidare vill vi framhäva vikten av att fokusera på de barn som 
omhändertas och placeras av socialtjänsten. Omhändertagna barn är 
i riskzon för att dras in i kriminalitet innan, under och efter en 
placering och ökat fokus måste därför läggas på deras vård och 
stödinsatser. Detta gäller oavsett placeringsform - familjehem, HVB 
eller låst institution. Att dessa barn ges goda möjligheter att klara 
skolgången, samt får hälsokontroller och ett sammanhållet stöd 
även efter en placering är grunden i att förebygga framtida 
kriminalitet eller andra sociala problem. 
  
I Hässelby Vällingby ska människor med funktionsnedsättningar 
kunna leva ett så gott och självständigt liv som möjligt. En stor del 
av detta är möjligheten att delta på daglig verksamhet och även 
rätten att själv välja utförare. Stockholms stad använder sig av ett 
LOV-system för att kunna erbjuda ett brett utbud av daglig 
verksamhet, som utförs i både kommunal och privat regi. Men när 
den rödgröna majoriteten tydligt aviserar att privata aktörer inte är 
önskvärda innebär det att både utbud och kvalitet riskerar att 
försämras. De påstådda övervinster som det rödgröna styret anser 
görs av privata utförare inom daglig verksamhet lyser med sin 
frånvaro. 
  
Förskolan är en viktig del i barns fortsatta utveckling både vad 
gäller socialt samspel och fortsatt lärande. I det arbetet vill vi 
särskilt poängtera vikten av att i ett tidigt skede arbeta med 
värderingar. Gemensamt för en överväldigande majoritet av 
gärningspersonerna inblandade i den våldsvåg som skakat 
Stockholm under året är att dessa är minderåriga och pojkar. Det 
handlar om unga pojkar som tillägnat sig värderingar som lyfter 
fram våld som något manligt och önskvärt. Gemensamt är också att 
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dessa pojkar oftast varit föremål för socialtjänstens insatser under 
många år. Det är barn vars problembeteenden ofta varit känt sen 
förskolan men inte tagits på fullt allvar i tid. Men om de värderingar 
som ligger till grund för de grova våldsdåd som drabbar hela 
samhället inte tas på allvar i ett tidigt skede är risken att problemet 
bara växer sig allt större. 
  
Slutligen vill vi framhålla språkets betydelse och hur viktigt det är 
att barn som inte har svenska med sig hemifrån redan i förskolan får 
goda förutsättningar att utveckla sin svenska. Att förstå och kunna 
göra sig förstådd är nyckeln till fortsatt lärande. Utan goda 
språkkunskaper är annars risken att dessa barn hamnar efter i skolan 
tidigt och får svårigheter att komma ikapp. Det pedagogiska arbetet 
på förskolorna bör därför fokusera mindre på användning av 
skärmar och mer på att barnen ska lära sig socialt samspel med 
andra barn och pedagoger. 
  
Sammantaget saknar vi viktiga initiativ och utvecklingsarbete från 
den rödgröna majoriteten. En mandatperiod måste handla om att 
vidareutveckla staden, inte endast förvalta. I övrigt hänvisar vi till 
Liberalernas budgetreservation 2024." 
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
1. Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
 
2. Att ge stadsdelsförvaltningen i uppdrag att återkomma till 
stadsdelsnämnden med ett underlag för budget 2025 med inriktning 
2026 och 2027 utifrån Sverigedemokraternas skuggbudget 2024. 
 
3. Därutöver anföra följande: 
Sverigedemokraterna har i sin skuggbudget för 2024 redogjort för 
våra visioner, mål och inriktningar." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/78-6 Underlag för budget 2025 med inriktning 
2026 och 2027 

 HV 2024/78-1 Underlag för budget 2025 med inriktning 
2026 och 2027  

 HV 2024/78-2 Bilaga 1 Sdn 04 Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

 HV 2024/78-4 Bilaga 3 Redovisning av 
klimatinvesteringsmedel under planperioden Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
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 HV 2024/78-5 Bilaga 2 704 LFP2024 Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 
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§ 6 
Regional boendeplan för äldre 2025 med utblick mot 2050  
HV 2024/92 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner region Västerorts 
boendeplan 2025-2050 för äldre avseende de delar som gäller 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd förklarar ärendet omedelbart 
justerat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens gemensamma boendeplan är ett underlag för att klara 
behovet av bostäder för äldre på kort och lång sikt. Planens 
huvudsyfte är att säkerställa en trygg boendesituation för 
målgruppen. De regionala planerna är en viktig del av underlaget 
för stadens gemensamma boendeplanering. Utgångspunkten i all 
prioritering av olika åtgärder är att utbudet av boende för äldre är en 
gemensam resurs för hela staden. Konsekvenser för såväl 
stadsdelsnämndsområden som regionen/staden som helhet ska 
beaktas i planeringen. Planen avser år 2025, med utblick mot 2050, 
och utgör underlag till den stadsövergripande boendeplanen som tas 
fram av äldreförvaltningen 
 
Bifogad boendeplan gäller för region Västerort där 
stadsdelsförvaltningarna Hässelby-Vällingby, Bromma och Järva 
ingår. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
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1. Att delvis godkänna Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltningens 
underlag till den stadsövergripande boendeplanen för äldre 
2. Att därutöver anföra 
Grunden för stockholmarnas gemensamma välfärd måste alltid vara 
att säkra stadens finanser och bygga upp stadens finansiella 
tillgångar. Under år 2022 minskade kommunkoncernens externa 
bruttoskuld med 2,5 procent. Det var första gången sedan år 2010 
som skulden minskade på årsbasis. Detta kunde åstadkommas 
genom en aktiv förvaltning av stadens fastighetsbestånd och 
strategiska avyttringar av tillgångar som inte utgör stadens 
kärnverksamhet. Nu bedrivs tyvärr återigen en ekonomisk politik 
som innebär att skuldutvecklingen ökar snabbt samtidigt som vi 
konstaterar att även räntekostnaderna för staden förväntas bli 
mycket höga den kommande perioden. 
  
Fram till 2040 beräknas gruppen över 80 år att fördubblas. Detta 
kräver givetvis stora satsningar och investeringar i äldreomsorgen – 
både i personal och fastighetsbestånd. Den äldres behov och 
förutsättningar måste alltid vara i fokus för att säkerställa ett värdigt 
åldrande. Vi vill därför se breda investeringar i äldre- och 
omsorgsboenden, seniorboenden och andra typer av profilboenden. 
Stockholm måste leva upp till ambitionen om att vara en äldrevänlig 
stad. 
  
Den politiska majoriteten har återinfört en 60/40-fördelning av 
äldreomsorg i egen regi och fristående aktörer i ett läge där 
äldreomsorgen är i starkt behov av nyinvesteringar för att kunna 
möta den demografiska trenden med fler äldre. Konsekvensen av de 
rödgrönas politik blir att det, förutom dagens kända fristående 
projekt, bara blir kommunala investeringar i vård- och 
omsorgsboenden fram till 2040. 
  
I det svåra ekonomiska läget staden befinner sig i ser vi dessutom 
en risk att ytterligare öka stadens skuldsättning, med konsekvensen 
att hyrorna ökar och räntekostnaderna skjuter i höjden. Därför bör 
fristående aktörer som vill bidra till att fylla behovet av boenden 
välkomnas – inte motverkas. Staden bör således vara öppen för 
fristående alternativ när det finns möjlighet till det. Vi menar att det 
är allvarligt att staden riskerar att gå miste om viktiga investeringar 
i äldreomsorgen till följd av majoritetens ideologiska skygglappar. 
Vi står på de äldres sida och välkomnar alla investeringar som kan 
förbättra äldreomsorgen för Stockholmarna, därför bör fördelningen 
fortsatt vara 50/50." 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Fatima Nur 
(L) och ledamot Saad Gourrada (C) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
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"Vi tycker det är bra att det görs en samlad analys av 
boendebeståndet för äldre. Vi delar analysen att den demografiska 
utvecklingen liksom omvärldsfaktorer som inflation, ränteläge och 
energipriser påverkar stadens förmåga till att initiera nya 
investeringsprojekt. Den demografiska prognosen pekar på att det är 
gruppen över 80 år som kommer att öka som mest. I Västerort 
förväntas åldersgruppen 80 år och äldre öka med 116 procent fram 
till år 2050. 
  
I boendeplanen nämns att Skolo¨rtens servicehus har haft ett stort 
antal lediga lägenheter under hela 2023. Beläggningsgraden har 
legat runt 63 procent under året och i boendeplanen står att läsa att 
förvaltningen följer utvecklingen av beläggningen noga. Vi 
förväntar oss att vi får ta del av Micasas utvärdering av Skolörten så 
snart den är klar. Om beläggningsgraden fortsätter att sjunka under 
2024 behöver stadsdelsnämnden vidta åtgärder." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/92-2 Regional boendeplan för äldre 2025 med 
utblick mot 2050 

 HV 2024/92-1 Regional boendeplan Västerort äldre 2025 
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Medborgarförslag 
 

§ 7 
Medborgarförslag Idrottsfritids  
Svar på medborgarförslag om idrottsfritids 
HV 2024/116 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En medborgare har lämnat in ett förslag om att etablera ett 
idrottsfritids och hänvisar till andra kommuner där liknande initiativ 
redan existerar. En rad aktiviteter liknande de som efterfrågas 
erbjuder stadsdelsförvaltningen genom de befintliga öppna 
fritidsverksamheterna som finns inom stadsdelsområdet. 
Förvaltningen administrerar även ett fritidsbibliotek där barn och 
ungdomar har tillgång till utrustning för olika aktiviteter och 
sporter. När det gäller skolornas fritidsverksamhet ansvarar 
utbildningsförvaltningen för dem. Förvaltningen har dock nyligen 
inlett ett samarbete med skolorna inom stadsdelsområdet och olika 
idrotts- och friluftsföreningar. Syftet med detta samarbete är att 
erbjuda regelbundna prova-på-aktiviteter för barn och ungdomar. 
Denna samverkan är ett led i förvaltningens strävan att främja en 
aktiv livsstil och mångsidiga fritidsaktiviteter för barn och unga 
inom stadsdelsområdet oavsett socioekonomiska förutsättningar. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/116-6 Svar på medborgarförslag om idtrottsfritids 
 HV 2024/116-1 Medborgarförslag idrottsfritids 
 HV 2024/116-4 Medborgarförslag idrottsfritids- maskat  
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§ 8 
Medborgarförslag att anlägga trappa och gångväg 
Råcksta Grimsta  
Svar på medborgarförslag, dnr HV 2024/148 
HV 2024/148 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I inkommet medborgarförslag framförs önskemål om att anlägga en 
trappa och gångväg från den nordöstra sidan av tunneln under 
Bergslagsvägen, mellan Grimsta och Råcksta, upp till gång- 
cykelbanan som går utmed Bergslagsvägen. Skribenten lyfter fram 
att det redan idag brukas som en genväg av många samt att det ofta 
är lerigt på sommaren och snöigt och halt på vintern. 
 
 
 
Förvaltningen tackar för inkommet medborgarförslag och 
skribentens engagemang i stadens utveckling av stadsmiljön. 
Förvaltningen är generellt positiv till åtgärder som ökar och 
underlättar det hållbara resandet. Stadsdelsförvaltningen behöver 
alltid göra prioriteringar och avvägningar kring vilka förändringar i 
stadsmiljön som gynnar flest individer. I aktuellt fall finns 
tillfredsställande anslutningar mellan gång- och cykelvägarna inom 
drygt 100 meters avstånd. Därmed bedöms inte effekten av 
förbättringen motivera en satsning i aktuellt läge. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/148-4 Svar på Medborgarförslag, trappa och 
gångväg vid gångtunnel Råcksta-Grimsta  

 HV 2024/148-1 Medborgarförslag Anlägga trappa och 
gångväg vid gångtunnel Råcksta-Grimsta  

 HV 2024/148-2 Medborgarförslag för trappa och gångväg- 
maskad  
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Remisser 
 

§ 9 
Remiss av förslag till ny avfallsplan för Stockholm 2025-
2030  
HV 2024/210 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till Stockholm Vatten och Avfall som svar på 
remissen. 
 
2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har svarat på en remiss 
från Stockholm Vatten och Avfall om förslag till ny avfallsplan för 
Stockholm 2025-2030. 
 
 
 
Syftet med avfallsplanen är att redovisa de mål och åtgärder som 
kommunen långsiktigt planerar för, så att avfallets mängd och 
farlighet kan minska. Avfallsplanen ska också innehålla uppgifter 
om allt avfall som uppkommer inom kommunen samt åtgärder för 
att förebygga avfall. 
 
 
 
De föreslagna huvudmålen och delmålen med åtgärder för att nå 
målen kommer att stödja förvaltningens arbete i att långsiktigt 
minska avfallets mängd och farlighet. Delmålen och åtgärderna är 
konkreta och ger en tydlig riktning och prioritering i förvaltningens 
arbete. 
 
 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet och 
överlämnar det till Stockholm Vatten och Avfall som svar på 
remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
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Ledamot Saad Gourrada (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Saad Gourrada (C) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
1. Att i huvudsak godkänna förslaget 
2. Att därutöver anföra följande 
Stockholms prognostiseras ha drygt en miljon invånare 2030 och 
avfallsmängden förväntas öka totalt sett. Därför är det av största 
vikt att avfall både från boende och verksamma i staden minskar 
och tas om hand på ett resurseffektivt sätt. Avfallshanteringen ska 
på ett tidigt stadie vara en självklar del av stadens fysiska planering 
och måste anpassas till människan. Det är en förutsättning för att 
fler stockholmare ska förstå och vilja delta i stadens arbete för en 
bättre miljö inom vatten och avfall. Centerpartiet vill därför 
understryka vikten av att sprida information kring stadens 
avfallshantering. Samtidigt som tillsynen för att effektivt motverka 
fusk och nedskräpning måste skärpas. 
 
Vidare vill Centerpartiet skala upp Stockholms arbete med biokol. 
Den teknik som används inom Stockholms stad har utvecklats under 
ett antal år. Sedan 2017 har staden en egen tillverkning av biokol i 
biokolsanläggningen – ett pilotprojekt som började i Högdalen men 
som flyttas till Bromma. Där omvandlas park- och trädgårdsavfall 
till biokol, och i processen får vi förnybar energi (gas) till stadens 
fjärrvärmenät. 
 
Biokol har flera fördelar. Det är ett fantastiskt jordförbättringsmedel 
som likt en tvättsvamp håller vatten, näring och syre i jorden. 
Dessutom fungerar det som kolsänka i jorden vilket bidrar till en 
grönare stad och minskar luftens koldioxidnivå samt tar hand om 
förorenat dagvatten från våra gator. 
Centerpartiet vill därför att Stockholm Vatten och Avfall AB i 
samarbete med exploateringsnämnden, trafiknämnden, 
stadsdelsnämnderna, Stockholm Stadshus AB och Stockholm 
Exergi inventerar hur mycket biokol som staden har behov av samt 
tar fram en plan för att etablera en storskalig anläggning för 
produktion av biokol skyndsamt." 
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Särskilda uttalanden 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  
"Moderaterna vill särskilt lyfta behovet av att Stockholms 
avfallshantering uppfattas som både effektiv och legitim. Hundra 
tusentals stockholmare gör varje dag val för att göra vår stad ännu 
mer hållbar – då ska de kunna räkna med att stadens ambition är 
densamma. 
  
EU:s avfallshierarki eller avfallstrappan förutsätter en relativt hög 
förståelse och medvetenhet kring hur avfall dels ska kunna 
motverkas, dels hur uppkommit avfall ska kunna hanteras. Det 
kräver information och god tillgänglighet till exempelvis 
återvinningsstationer i de fall då fastighetsnära insamling inte är 
möjlig. 
  
Av de föreslagna indikatorerna där stadsdelsnämnderna särskilt 
berörs vill vi särskilt lyfta behovet av skötsel och städning av 
parker, grönområden och i anslutning till återvinningscentralerna. 
Inte minst eftersom Stockholms stad sedan årsskiftet genom 
Stockholm Vatten och Avfall är ansvarigt för stadens 
återvinningscentraler. Moderaterna har avsatt extra medel till 
städning och skötsel av stadsdelar och grönområden för att 
möjliggöra ett både trivsammare och grönare Stockholm. 
  
Till detta vill vi också understryka behovet av mer effektiv 
upphandling av städning och skötsel. Genom samverkan och 
kunskapsutbyte stadsdelarna emellan vad gäller 
driftsupphandlingar, kan renhållningen och skötseln av stadsdelarna 
bli både bättre och mer kostnadseffektivt." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/210-3 Remiss av förslag till ny avfallsplan för 
Stockholm 2025 

 HV 2024/210-1.9 Bilaga 1 Avfallsplan 2025 till 2030 
utställningsversion 

 HV 2024/210-1.5 Bilaga 5 Uppgifter om nedlagda deponier i 
Stockholms stad 

 HV 2024/210-1.6 Bilaga 4 Anläggningar för återvinning och 
bortskaffande av avfall i stockholm stad 

 HV 2024/210-1.7 Bilaga 3 Avfallshanteringen i Stockholms 
stad 

 HV 2024/210-1.8 Bilaga 2 Sammanställning av alla åtgärder 
och ansvariga  

 HV 2024/210-1.3 Bilaga 7 Relaterade lagar, förordningar, 
strategier och mål 
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 HV 2024/210-1.4 Bilaga 6 Halvtidsuppföljning Avfallsplan 
för Stockholm 2021-2024 
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Anmälningar och rapporter 
 

§ 10 
Svar på remiss om förslag till ändring av förordningen 
om läroplan för förskolan  
HV 2024/252 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd lägger anmälan av 
förvaltningen svar till Kommunstyrelsen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har fått in remissen om förslag 
till ändring av förordningen om läroplan för förskolan den 22 mars 
för yttrande senast 5 april. Den korta remisstiden beror på den 
mycket korta remisstiden från Skolverket och anstånd beviljas inte. 
Förvaltningen lämnar in kontorsutlåtande till kommunstyrelsen i 
utsatt tid och anmäler förvaltningens svar till nämnden för 
kännedom till sammanträdet 25 april. 
  
Regeringen gav Skolverket i uppdrag att föreslå ändringar i 
förskolans läroplan som innebär att det inte ska finnas krav på att 
använda digitala lär-verktyg. I uppdraget ingick att föreslå 
ändringar som innebär att utbildningen i förskolan i huvudsak ska 
vara skärmfri samt att användandet av digitala lär-verktyg ska ske 
selektivt utifrån vetenskapligt stöd och pedagogiskt mervärde. I 
enlighet med uppdraget föreslår Skolverket att 
Det är inte längre obligatoriskt att använda digitala lärverktyg i 
förskolan. Förskollärarna får ett förstärkt ansvar att värdera och 
välja arbetssätt och lärverktyg. Förskolans arbete med fysisk 
aktivitet förstärks. Högläsningens och samtalets roll förstärks, i 
språk- och kunskapsutvecklande syfte. 
  
Läroplansuppdraget som ett kritiskt och ansvarsfullt förhållningssätt 
till digital teknik omformuleras och flyttas. 
Redaktionella ändringar av språklig karaktär, till exempel en 
ändring från ”verksamhet” till ”utbildning” i kapitel 2.6 
Uppföljning, utvärdering och utveckling. 
  
  
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD), ledamot Fatima Nur 
(L) och ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  
"Förskolan är en viktig del i barns fortsatta utveckling både vad 
gäller socialt samspel och fortsatt lärande. Vi vill också framhålla 
språkets betydelse och hur viktigt det är att barn som inte har 
svenska med sig hemifrån redan i förskolan får goda förutsättningar 
att utveckla sin svenska. Att förstå och kunna göra sig förstådd är 
nyckeln till fortsatt lärande. Utan goda språkkunskaper är annars 
risken att dessa barn hamnar efter i skolan tidigt och får svårigheter 
att komma ikapp. 
  
Det pedagogiska arbetet på förskolorna bör därför fokusera mindre 
på användning av skärmar och mer på att barnen ska lära sig socialt 
samspel med andra barn och pedagoger. All forskning visar att barn 
behöver röra sig mer och utveckla sin motorik, och det finns 
forskare som menar att de bästa för de yngsta barnen i förskolan är 
ingen skärmtid alls. 
  
Även i Skolverkets egen konsekvensutredning rörande digitalisering 
i förskolans läroplan kommer man fram till att det inte längre bör 
vara obligatoriskt att använda digitala lärverktyg i förskolan. Detta 
menar vi är positivt just med hänvisning till den forskning som 
pekar på att barn som exponeras för digitala verktyg i allt för låg 
ålder påverkas negativt. De får svårigheter i 
koncentrationsförmågan, de får svårare att lära sig och ta till sig 
information, och det hämmar barnens fysiska aktiviteter i form av 
lek och rörelse. 
  
Samtidigt finns det en samstämmighet att användningen av digitala 
verktyg har stor betydelse framförallt för barn med olika typer av 
funktionsnedsättningar. Skolverkets rapport poängterar att digitala 
verktyg ofta kan vara värdefullt för barn med behov av hjälp och 
stöd, exempelvis när det gäller användandet av digitalt bildstöd. I 
detta avseende är de digitala verktygen ett positivt inslag i 
förskolans verksamhet inom. att de bidrar till att barn får likvärdiga 
villkor för att utvecklas och lära. Det är viktigt att komma ihåg att 
Skolverket här endast pekar vad forskningen säger; deras avsikt är 
inte att ta ställning varken för eller emot digitala verktyg i sig. Det 
man i grund och botten vill lyfta med sin analys är att det bör vara 
forskningen samt professionens egna bedömning som ska väga 
tyngst. Det är därför som Skolverket nu har strukit texten om 
obligatoriska digitala lärverktyg i läroplanen, så att det i högre grad 
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blir upp till förskolelärarna på plats att göra bedömningen vad som 
är bäst för deras barngrupper. Det här kommer att 
stärka  förskollärarens professionella autonomi, och det förtydligar 
även att valen av lärverktyg, däribland digitala, ska bygga enbart på 
forskning och evidens. 
  
 Därför instämmer vi att kravet på obligatorium kring digitala 
verktyg ska tas bort. Vidare vill vi också att förskolans arbete med 
rörelse och högläsning förstärks. Forskningen om lärande, 
utveckling och barns hjärnor måste prägla verksamheten i 
förskolan" 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/252-4.1 Kopia av (Godkänd - R 1) Svar på remiss 
om förslag till ändring av förordningen om läroplan för 
förskolan 

 HV 2024/252-3 Yttrande från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd angående Remiss avseende förslag till 
ändring av förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan för 
förskolan KS 2024/392  

 HV 2024/252-1.1 Remissmissiv - Remiss avseende förslag 
till ändring av förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan 
för förskolan 

 HV 2024/252-1.2 Remiss - Konsekvensutredning avseende 
förslag till ändring av området digitalisering i förskolans 
läroplan 

 HV 2024/252-1.3 Remiss - Skolverkets förslag till ändring 
av förordningen om läroplan för förskolan 
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§ 11 
Protokoll från pensionärsrådet  
15 april 2024 
HV 2023/952 
 

Beslut  
Protokollet från pensionärsrådets möte 15 april 2024 anmäls till 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från pensionärsrådets möte 15 april 2024 anmäls till 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/952-38 Protokoll från pensionärsrådets möte 15 
april 2024 

 HV 2023/952-37 Protokoll pensionärsrådet 2024 04 15  
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§ 12 
Protokoll från Bromma stadsdelsnämnds och Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnds gemensamma 
funktionshindersråd  
Möte 19 mars 2024 
HV 2023/953 
 

Beslut  
Protokoll från Bromma stadsdelsnämnds och Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds gemensamma funktionshindersråds möte 19 mars 
2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Bromma stadsdelsnämnds och Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds gemensamma funktionshindersråds möte 19 mars 
2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/953-5 Protokoll från Bromma och Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnders gemensamma 
funktionshindersråd 

 HV 2023/953-6 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 
2024-03-19  

 HV 2023/953-7 PowerPoint råd för funktionshinderfrågor 
240319 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 13 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
Avseende tidsperioden 23 februari till 28 mars 2024 
HV 2023/941 
 

Beslut  
Ärendelistan avseende tidsperioden 23 februari till 28 mars 2024 
anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista avseende tidsperioden 23 februari till 28 mars 2024 
anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/941-11 Ärendelista 
 HV 2023/941-10 Ärendelista 240223 till 240328  

 
 
  

Sida 29 (45)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 14 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
Avseende tidsperioden 23 februari till 26 mars 2024 
HV 2023/942 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 23 
februari till 26 mars 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 23 
februari till 26 mars 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/942-7 Tjänstemannabeslut fattade på delegation 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 15 
Skrivelse från (C) om samverkan med civilsamhället 
kring nattvandring  
Svar på skrivelse från (C) om samverkan med civilsamhället 
kring nattvandring 
HV 2024/182 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från (C). 
 

Sammanfattning av ärendet  
För att öka känslan av att Hässelby-Vällingby stadsdelsområde är 
tryggt för alla invånare att röra sig fritt behövs ett kunskapsbaserat, 
långsiktigt och strukturerat arbetssätt. 
 
I det lokala trygghetsarbetet behöver förvaltningens olika 
verksamheter samverka med andra myndigheter, näringsidkare och 
civilsamhället för att skapa de bästa förutsättningarna för de som 
bor, verkar och besöker stadsdelsområdet att uppleva en trygg 
miljö. 
 
Ett komplement som civilsamhället kan bidra med är att engagera 
sig i nattvandring i våra stadsdelar. 
 
I skrivelsen har (C) ställt flera frågor om nattvandring och 
föreningar som besvaras under rubriken Ärendet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/182-1 Svar på skrivelse 
 HV 2024/182-2 Skrivelse från (C) om samverkan med 

civilsamhället kring nattvandring  
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 16 
Skrivelse från (M) (KD) (L) och (C) angående kris- och 
krigsberedskap i Hässelby-Vällingby  
Svar på skrivelse från (M) (KD) (L) och (C) angående kris-och 
krigsberedskap Hässelby-Vällingby 
HV 2024/181 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från (M) (KD) (L) och (C). 
 

Sammanfattning av ärendet  
(M) (KD) (L) och (C) har i en skrivelse ställt frågor till 
stadsdelsnämnden om förvaltningens arbete med kris-och 
krigsberedskap. Stadsdelsförvaltningen arbetar enligt de 
vägledningar och samordnande instruktioner som förbereds av 
Stockholms Stad. 
 
Förvaltningen har en tydlig organisation för att hantera kriser och 
med det även en beredskap för höjd beredskap, krig. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/181-1 Svar angående krigsberedskap 
 HV 2024/181-2 Skrivelse från (M) (KD) (L) och (C) 

anga°ende krigsberedskap  
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 17 
Skrivelse från (L) om Hässelby-Vällingby som utsatt 
område  
Svar på skrivelse från Liberalerna Dnr HV 2024/183 
HV 2024/183 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I inkommen skrivelse från Liberalerna lyfts oro och frågor kopplat 
till Hässelby-Vällingby som ett utsatt område. Förvaltningen 
prioriterar arbetet med målgruppen unga i risk för att dras in i 
kriminalitet och unga som redan utvecklat en kriminell livsstil. 
Arbetet med målgruppen sker på flertalet arenor parallellt och i 
samverkan mellan socialtjänst, förebyggande insatser, aktörer inom 
skola, polis och fritidsverksamheter. Förvaltningen strävar efter att 
komma in med insatser tidigt och arbetar intensivt med att utveckla 
och tillämpa ett strukturerat tillvägagångssätt för att förebygga och 
hantera ungdomskriminalitet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/183-2 Svar på skrivelse från (L) om Hässelby-
Vällingby som utsatt område 

 HV 2024/183-1 Skrivelse från (L) angående Hässelby-
Vällingby som utsatt område  
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 18 
Svar på skrivelse från (M) angående trafiksituationen i 
Hässelby-Vällingby  
HV 2024/180 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd anser skrivelsen besvarad 
genom detta tjänsteutlåtande 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd skickar skrivelsen till 
Trafikkontoret och Trafikförvaltningen för kännedom 
 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna inkom i februari 2024 med en skrivelse angående 
trafiksituationen i Hässelby-Vällingby. I skrivelsen lyfts att 
utbyggnaden av stadsdelen kan komma att belasta det nuvarande 
vägsystemet och de kollektiva transportvägarna och att 
infrastrukturen i stadsdelen därför behöver utvecklas i takt med 
förtätningen. I skrivelsen ställs följande frågor till förvaltningen: 
1. Delar stadsdelsförvaltningen vår bild av att det nuvarande 
vägsystemet kommer belastas ytterligare? 
2. Hur planerar stadsdelsförvaltningen att följa upp förslagen ovan? 
3. Vad kan stadsdelsförvaltningen göra för att tillsammans med 
resten av staden förbättra framkomligheten i Hässelby-Vällingby? 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/180-2 Svar på skrivelse från (M) angående 
trafiksituationen i Hässelby-Vällingby 

 HV 2024/180-3 Skrivelse från (M) om trafiksituationen i 
Hässelby-Vällingby  
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 19 
Svar på skrivelse från (SD) om störande måsar i 
Hässelby-Vällingby  
Svar på skrivelse dnr HV 2024/185 
HV 2024/185 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd anser skrivelsen besvarad 
genom detta tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna (SD) inkom 2024-02-22 med en skrivelse om 
att måsar bosätter sig på tak i stadsdelen och ofta är störande och 
ibland även aggressiva under häckningsperioden mellan april och 
juni. I skrivelsen föreslås följande: 
 
1. Att stadsdelsförvaltningen tar fram ett program för fågelsäkring 
som kan användas av fastighetsägarna i stadsdelen. 
2. Att stadsdelsförvaltningen tar upp frågan om fastighetsägarnas 
ansvar för fågelsäkring i sina möten med fastighetsägarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/185-1 Svar på skrivelse om störande måsar  
 HV 2024/185-2 Skrivelse från (SD) om måsar  
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 20 
Svar på skrivelse från (SD) om arbetet mot ungas 
långtidsarbetslöshet  
HV 2024/188 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att ärendet läggs till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna (SD) har genom en skrivelse inkommit med 
fem frågor avseende arbetet mot ungas långtidsarbetslöshet i 
stadsdelen. Stadsdelsförvaltningen har i detta tjänsteutlåtande 
sammanställt underlag som svar på frågorna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/188-2 Tjänsteutlåtande, svar på skrivelse om 
arbetet mot ungas långtidsarbetslöshet från (SD) 

 HV 2024/188-1 Skrivelse från (SD) om långtidsarbetslösa  
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 21 
Förvaltningschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningschef Toni Mellblom lämnar följande information: 

 1 maj sker två organisationsförändringar. Vuxen och 
barn som varit två separata avdelningar går ihop och blir 
avdelning individ och familj, IOF. Sofia Björkvall är 
avdelningschef. Funktionshinder och socialpsykiatri bildar 
tillsammans med äldreomsorg avdelning för 
funktionshinder, socialpsykiatri och äldreomsorg. Marie 
Lissäng är avdelningschef. 

 16 april skedde en trygghetsvandring i Grimsta. Ett 
protokoll med 16 punkter fastställdes och ska följas upp. 

 15 maj kl 17-18.45 kommer det att ske en trygghetsvandring 
och medborgardialog i Hässelby Gård. Varmt välkomna. 

 26 april kl 15-16 invigs de så kallade aktivitetsboxarna Piffl 
vid parklekarna Ådalen och stråket. Varmt välkomna. 

 27 april firas familjehemmens dag. Info finns på bilbioteken 
i Hässelby gård och Vällingby centrum. 

 30 april kl 18 blir det Valborgsfirande i Ådalen. Varmt 
välkomna. 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 22 
Övriga frågor  

Beslut  
 Två skrivelser från (SD)  och en skrivelse från (KD), (M), 

(L) och (C) tas emot och lämnas till förvaltningen för 
beredning och besvarande. Skrivelserna från (SD) handlar 
om renhållning och sophantering på stadsdelens badplatser 
och parker och tillgänglighetsanpassade skyddsrum. 
Skrivelsen från (KD), (M), (L) och (C) handlar om öppna 
drogscener. 

 Fråga om förvaltningen känner till den öppna drogscen som 
finns på Skattegårdsvägen. 

 Fråga hur vi kan göra Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
sammanträden mer välbesökta. 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

  
Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/38 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/30 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/176 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/184 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
Diarienummer hos IVO 3.3.1-01206/2023 
HV 2024/186 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/275 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 29 
Mötet avslutas  

Beslut  
Mötet avslutas kl 20:19 
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